English Interviews

Real Questions, Good Answers

作者◎薛詠文

英語面試

甄試 留學 就業

MEETING ROOM

What activities were you involved in outside of the classroom? What is your favorite activity outside the classroom?



In order to succeed, do you think it's better to just do the work assigned to you or to try to stand out from the crowd?

Do you prefer to work on many different types of tasks or do similar tasks all



面試官青睐』

常見問題全收錄。最佳擬答大公開



貝塔 語測

高點 美語系列





MP3 027

How do you respond to challenges?

你如何面對挑戰?

研 有力簡答

I believe my own thoughts shape my world, so whenever I encounter challenges, I think positively and focus on figuring out solutions.

我相信我的想法決定我的世界,所以每當我遇到挑戰時,我都會積極思考並專注於找 出解決方案。

俪 深入詳答

I encounter different difficulties in school from time to time. As a more active person, I prefer to take immediate action to solve problems. Instead of wasting time feeling sorry for myself, I always ask myself what I can do next. I respond to challenges quickly by immediately thinking about possible solutions to the difficulties I face.

我在學校不時也會遇到困難。身為比較積極的人,我喜歡立即採取行動解決問題。與 其浪費時間感到難過,我反而總是問自己下一步我該怎麼做?我透過立即思考可能的 解決方案來快速應對挑戰。

飀 深入詳答

Well. I take a deep breath and take some time to consider the worstcase scenario. This is important because it helps me figure out my next steps. Also, instead of trying to sort things out myself, I consult my team members and supervisors. They have valuable insights and can give me different points of view. I think consulting my team increases my chances of effectively dealing with the situation.

嗯,我會深呼吸冷靜下來,花點時間想想最壞的情況會是怎樣。這很重要,因為如此 能幫助我弄清楚下一步該做什麼。此外,與其自己獨自嘗試解決問題,我會向團隊成 員和主管諮詢對策。他們寶貴的意見可給我不同的觀點。我認為跟團隊討論可協助我 有效應變狀況。



Tips 面試一點通!

不論學術界或職場,發生突發狀況並非罕見,重要的是遇到問題後的態度。記得之前曾聽老師說過 "Do you want to sit there crying? Or do something?"。當然,遇到問題時,"do something"便是。回答此題時,記得要掌握兩大重點:「從困難中學習經驗」和「盡力想辦法解決」。

實用句型

I always ask myself ...

我總是問自已……

[9] I always ask myself what else I can do to help people in need.

我總是問自己「我還能做些什麼來幫助有需要的人?」。

好用字彙

thought [tot] (n.) 想法:思考 shape [fep] (n.) 塑造:形成 encounter [m'kaunta-] (n.) 遇到(困難、 危險等)

positively [ˈpɑzətɪvlɪ] (adv.) 正向地

figure out 想出:找出

from time to time 有時;偶爾 active ['æktɪv] (adj.) 活躍的;積極的 immediate [ı'midɪɪt] (adj.) 立即的 action ['ækʃən] (n.) 行動;行為

solve [salv] (v.) 解決

waste [west] (v.) 浪費

worst-case [wsstkes] (adj.) 最糟情況的

scenario [sɪˈnɛrɪo] (n.) 情節;劇本

sort out 解決問題

consult [kənˈsʌlt] (v.) 諮詢;商量

valuable ['væljuəbl] (adj.) 貴重的;有用的 insight ['ɪn.saɪt] (n.) 洞察力;深刻見解

My own answer

MP3 040

What would you like the admissions office to know that might not appear in your application?

除了申請表中的資料,你有想補充讓招生組更瞭解你的事項嗎?

ச 有力簡答

I would like to emphasize my achievements on my school debate team. I was the leader and led the team to win more than ten debate competitions.

我想強調一下我在學校辯論隊的成就。我是隊長,帶領團隊贏得了十餘場辯論賽。

翖 深入詳答

I would like to share with you more about my achievements as the leader of my school debate team. I was responsible for planning our arguments and marshaling evidence to support our claims rather than simply refuting our opponents blindly. This experience has helped me not only improve my public speaking abilities, but also my critical thinking and research skills.

我想與您分享更多關於我在學校辯論隊擔任隊長的成就。我負責規劃論點並收集證據 來支持我們的主張,而不是盲目地反駁對手。這段經歷不僅幫助我提升了公開演說的 表達能力,還協助我加強了批判性思考和研究能力。



Tips 面試一點通!

面試進行到最後,若尚有須補充的自我行銷點可藉此機會好好闡述。就筆 者觀察,台灣的學生大都偏內向而不喜展現,但在競爭激烈的甄選場合, 適時突顯個人特質是必要的,因此若被問到這題,應多說明而不要放棄!

實用句型

I was the ... and responsible for

我是……,負責……。

I was the project leader and responsible for developing strategies to increase product awareness.

我是專案組長,負責制定增加產品知名度的策略。

好用字彙

debate [dr'bet] (n.) 辯論
lead [lid] (v.) 引導;領導
competition [kampə'tɪʃən] (n.) 競爭;比賽
argument ['argjəmənt] (n.) 論據;論點
marshal ['marʃəl] (v.) 列舉;整理
evidence ['ɛvədəns] (n.) 證據

support [sə'port] (v.) 支持;支援
claim [klem] (n.) 主張:聲稱
refute [rɪ'f jut] (v.) 反駁
opponent [ə'ponənt] (n.) 對手;敵手
blindly ['blandlı] (adv.) 盲目地
ability [ə'bɪlətɪ] (n.) 能力

My own answer



MP3 055

Why did you leave your last job?

你為何離開上個工作?

職 深入詳答

Well, I've been working at the same company in the same position for more than five years, and it seems there is not much **room** for me to **advance**. So, I'm looking for opportunities in a more challenging environment where I can fully apply my sales and marketing skills and also develop in other areas.

嗯,我在同一間公司擔任同一職位已經五年多了,而且晉升空間看來並不是很大。因此,我期望在更具挑戰性的環境中尋求可充分發揮我銷售和行銷技巧的機會,並在其他領域中有所發展。



Tips 面試一點通!

關於離職原因,不是說不能照實講,但切記一點:千萬不要有「說前雇主壞話」等負面意見,因爲這會讓面試官留下「此人今天講他人壞話,他日也有可能批評我」的不良印象,因此回應此題仍以「自身未來發展」爲由加以描述是最理想的。

實用句型

There was not much room for me to advance in

我在……沒有太多的發展空間。

M There was not much room for me to advance in my previous company. 我在前公司沒有什麼發展空間。

好用字彙

room [rum] (n.) 房間:空間

advance [əd'væns] (n) 進展:被晉升



侃侃而談詞彙組 描述人格特質 (形容詞)

❷點

- 1 ambitious [æmˈbɪʃæs] 有抱負的:志向遠大的
- 2 articulate [artık jə.let] 能言善道的:口才好的
- 3 bold [bold] 勇敢的;無畏的
- 4 brilliant ['brɪljənt] 有才氣的: 聰穎的
- 5 confident ['kanfədənt] 有自信的
- 6 courteous [ˈkɜt jes] 謙恭的;有禮的
- 7 decisive [dr'sarsrv] 堅決的:果斷的
- 8 dependable [dr`pendəbl] 可靠的;可信任的
- 9 diligent ['dɪlədʒənt] 勤奮的
- 10 easygoing [ˈizɪgoɪŋ] 隨和的
- 11 energetic [ɛnəˈdʒɛtɪk] 有活力的;精力旺盛的
- 12 honorable ['anərəbl] 令人尊敬的:品德高尚的
- 13 lively ['laɪvlı] 活潑的: 生氣勃勃的
- 14 loyal ['biəl] 忠誠的; 忠心的
- 15 mature [məˈt jur] 成熟的 : 穩重的
- 16 open-minded ['open'maindid] 開明的
- 17 optimistic [.aptəˈmɪstɪk] 樂觀的
- 18 original [əˈrɪʤən] 有獨創性的
- 19 passionate ['pæʃənɪt] 熱情的
- 20 pioneering [paiəˈnɪərɪŋ] 有開創精神的
- 21 productive [prəˈdʌktɪv] 生產力高的;有成效的
- 22 prudent ['prudnt] 謹慎的 : 精明的
- 23 reliable [rɪˈlaɪəbl] 可信賴的:可靠的
- 24 respected [rr'spektrd] 受人尊敬的: 受敬重的
- 25 self-reliant ['sslfrr'laiənt] 自立的: 自力更生的
- 26 sincere [sɪn'sɪr] 真誠的
- 27 straightforward [stret`forwad] 直率的;坦誠的

- ★甄試・留學・就業 制勝
- ★線上/團體面試 高分策略
- ★面試官審核點・刁鑽問題 對應技巧

5大必問範疇

1 自我介紹

Q How would you describe yourself? 你會如何形容自己?

2優・缺點

What are your strengths and weaknesses? 你的個人強項與弱點為何?

3 申請動機

What do you know about our school/company? 你對我們學校/公司有什麼認識?

4 自我行銷

Tell me why you are the best candidate for this position? Why should we hire you? 為何你是此職位的最佳人選?我們為何要雇用你?

5 時事觀點

Do you think human jobs will be replaced by AI/ robots in ten years?

你認為人類的工作在十年後會被人工智慧/機器人取代慮

Well, we can't deny that some factory jobs have already been replaced by robots, right? And yes, I think robots and Al systems will continue to phase out many manufacturing jobs in the future.

過,我們無法否認一些工廠的工作已經被機器人取代了,對吧?所以,我認為機器人 和 AI 系統將在未來繼續逐漸憲法許多製造業類型的工作。



English





此題目不論是在面試情境,亦或是日常間聯都已是熱們話題之一了。不要 說十年後了,即便是今時今日,也有許多工作早已被機器/自動化系統取 代了。然而重點是,十年後「所有」工作都會被機器取代嗎?不一定吧! 還是有些工作是需要人類的互動才能完成的。回答此題正是發揮你批判性 思考能力的最佳時機!





